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ZAPISNIK GODIŠNJE SKUPŠTINE MUZEJSKE UDRUGE ISTOČNE HRVATSKE  

ODRŽANE 02.07.2010. g. U SLAVONSKOM BRODU 

 

 

Dana 02.07.2010. godine odrţana je redovita godišnja Skupština Muzejske udruge 

istočne Hrvatske u Slavonskom Brodu, u prostorijama stalnog postava Galerije umjetnina 

grada Slavonskog Broda. 

 Prije suţbenog početka godišnje Skupštine predsjednica M. Ţebčević Matić pozdravila 

je sve prisutne muzealce, istakla razlog ovogodišnjeg okupljanja u Galeriji umjetnina grada 

Slavonskog Broda. U ime domaćina koji ove godine slavi 15 godina svoga postojanja 

pozdravom se obratio ravnatelj Branimir Pešut. Posebna gošća Iva Validţić - izaslanica 

Muzejskog dokumentacijskog centra iz Zagreba, voditeljica personalnog arhiva zasluţnih 

muzealaca, voditeljica projekta euromusenetPLUS, te tajnica uredništva publikacije Vodič 

kroz muzeje Hrvatske  iz MDC-a u Zagrebu, sve  prisutne pozdravila je s nekoliko riječi u 

ime ravnnateljice MDC-a Višnje Zgage. Naglasila je da je u Hrvatskoj muzejskoj zajednici 

iznimno veliki značaj MUIH-a prije svega radi aktivnosti, ali i zbog nastojanja da se 

međumuzejskom razmjenom pokušaju riješiti neki problemi puno kvalitetnije. Poseban značaj 

je pridodala Vodiču muzeja i galerija istočne Hrvatske, ali i portalu Udruge radi njegove 

aktualnosti. Pozdravila je i najavljenu točku dnevnog reda skupštine, a  to je aktualna situacija 

u Belišću, naglasivši stručnu podršku MDC-a koji je također posredno zainteresiran za 

pozitivno rješavanje problema. 

Ruţa Marić kao član Izvršnog odbora MUIH-a pročitala je pristigle pozdrave 

Skupštini: predsjednice Muzejske udruge muzealaca i galerista Istre,  Đeni Gobić Grabar,  

ravnateljice Zavičajnog muzeja Slatine Dragice Šuvak, dr. Vlade Horvata, nekadašnjeg 

ravnatelja Gradskog muzeja Vukovar. 



Nakon što je Nadzorni odbor utvrdio kvorum, tijelo skupštine je pristupilo prihvaćanju 

Zapisnika sa Skupštine 19.06.2009. godine u Poţegi, koji je bio dostupan svim članovima 

putem internetske stranice, te je jednoglasno usvojen. Izvršni odbor predloţio je sljedeći 

Dnevni red: 

1. Izvještaj o radu MUIH-a za razdoblje 2009/2010. g. 

2. Financijski izvještaj za razdoblje 2009/2010. g. 

3. Izvještaj Sekcije povjesničara umjetnosti, Sekcije za muzejsku edukaciju i Sekcije 

etnologa uz prihvaćanje Poslovnika Sekcije etnologa 

4. Plan rada za razdoblje 2010/2011. g. 

5. Donošenje stava vezanog uz novu situaciju u Muzeju „Belišće“ 

6. Odabir najprihvatljivijeg prijedloga za stručnu ekskurziju 

7. Prijem novih članova 

8. Razno 

koji je također jednoglasno usvojen. 

T. 1. 

Predsjednica MUIH-a M. Ţebčević Matić Skupštini  je podnijela  izvještaj rada udruge 

o periodu druge polovice 2009. i prve polovice 2010. godine. Izvršni odbor  sastao se dva 

puta. Realizirana je trodnevna stručna ekskurzija po Istri (17.-19. 09.2009.) za koje se obišlo 

12 mjesta i 8 muzeja kojima su pronijete ideje za ujedinjenjem regionalnih muzejskih udruga. 

Sekcija za muzejsku edukaciju i kulturnu animaciju odradila je 02.09. 2009. sadrţajan 

seminar i radionicu pod vodstvom dr. sc. Morane Vouk „Muzeji za sve“ koju je financiralo 

Ministarstvo kulture RH. Nakon višegodišnjeg nastojanja, zahvaljujući zajedničkim naporima 

objavljen je Vodič muzeja i galerija istočne Hrvatske u nakladi od 5000 komada, kojega su 

promovirale 26.03.2010. godine u Muzeju grada Iloka Branka Šulc (Ministarstvo kulture RH), 

Višnja Zgaga (MDC) i Mihaela Kadija (Hrvatska turistička zajenica). Predsjednica je 

naglasila da se sve tri sekcije udruge redovito sastaju, te će o detaljima njihovog rada 

skupština biti obavještena. O statistikama i funkcioniranju web stranice MUIH-a izvjestio je 

administrator stranice Boris Knez.  

Izvještaji su jednoglasno prihvaćeni. 

 

T.2.  

Tajnica MUIH-a Tatjana Pajkr Engelmann podnijela je Financijsko izvješće za isto 

razdoblje. Do kraja kalendarske 2009. godine ostvareni su prihodi poslovanja u iznosu 

69.587,65 kuna, uglavnom od članarina (38.390,00 kn) i Ministarstva kulture za radionicu 

„Muzeji za sve“ (10.000 kn), a rashodi za isto razdoblje su iznosili 42.605,21 kn, a odnosili su 

se na realizaciju troškova stručne ekskurzije (13.120,00 kn), seminara „Muzeji za sve“ 

(6.190,39 kn), za tiskanje Vodiča (7.488,90 kn), te je ostvaren višak prihoda u iznosu od 

26.982,44 kn. Do polovice tekuće godine prihodi poslovanja iznose 44.078,08 kn, a rashodi 

iznose  22.991,67 kn.  



Izvješće je jednoglasno prihvaćeno. 

T.3. 

Denis Detling podnio je izvještaj o radu najmlađe Sekcije za muzejsku edukaciju i kulturnu 

animaciju, obzirom da su upravo oni organizirali projekt „Muzeji za sve“ koji je poduprlo 

Ministarstvo kulture RH, a kojim je obiljeţen tjedan osoba s invaliditetom. Jednodnevna 

radionica i seminar za dvadesetak stručnih muzejskih djelatnika pod vodstvom dr. sc. Morane 

Vouk iz Tiflološkog muzeja iz Zagreba odrţan je 02. 10. 2010. u prostorima Muzeja Slavonije 

u Osijeku, a inicirao je niz samostalnih projekata slavonskih muzeja i galerija istočne 

Hrvatske do kraja 2009. godine. 

Silvija Lučevnjak podnijela je izvještaj o radu Sekcije povjesničara umjetnosti koja je 

08.06. 2010. godine odrţala redoviti sastanak u Našicama: tema sastanka je bilo osmišljavanje 

projekta – putujuće izloţbe s temom očuvanja industrijske baštine posvećne muzeju u Belišću 

koji je ostao bez ijednog stručnog djelatnika. Sastanku je nazočila posljednja djelatnica, sada 

u mirovini Zdenka Frajtag, te mr.sc. Daina Glavočić iz Rijeke koja je prenijela iskustva sa 

sličnih projekata očuvanja industrijske baštine udruge Pro-torpedo. 

U ime nenazočne Jasmine Petras Jurković, izvještaj za Etnološku sekciju pročitala je M. 

Ţebčević Matić. Sekcija se sastala 08.06.2010. godine u Našicama usmjerivši svoj rad na 

razgledanje i diskusiju o privatnim etno posjedima u Vukojevcima i Donjoj Motičini. Ujedno 

je izradila i Pravilnik poslovanja Sekcije koji ovom prilikom daje Skupštini na usvajanje.  

Sva tri izvještaja Sekcija MUIH-a, te pravilnik Etno asekcije su jednoglasno usvojeni. 

T.4. 

M. Ţebčević Matić podsjetila je da je Ministarstvo odobrilo 15.000 kuna za realizaciju 

sljedećeg broja Glasnika slavonskih muzeja, zacrtanog na prošlogodišnjoj skupštini u Poţegi, 

koji se treba realizirati do kraja 2010. godine.  M. Vinaj, urednica glasila MUIH-a pojasnila je 

koncepciju Glasnika zamolivši sve prisutne da pošalju svoje priloge kako bi i ovaj broj bio što 

kvalitetniji. 

Predloţeno je da Glasnik bude tiskan do kraja 2010. godine te promoviran u Muzeju grada 

Vukovara u obnovi, na proljeće 2011. godine.  

Za plan rada u sljedećem razdoblju predloţeni su sljedeći projekti: sekcija povjesničara 

umjetnosti na inicijativu Izvršnog odbora predloţila je istraţivanje i zajedničku 

međumuzejsku putujuću izloţbu „Industrijska baština Slavonije i Baranje“ kao inicijativu 

protiv zanemarivanja stručnog rada u Muzeju Belišća, te Sekcija za muzejsku edukaciju 

predloţila je stručni skup Slavonskom Brodu kao prvi susret muzejske edukacije na temu 

integralne međustrukovne suradnje na muzejskoj prezentaciji – „Muzejska izloţba kao oblik 

edukacije“. 

R. Marić je predloţila da se na popisu članova na MUIH-ovoj internetskoj stranici pridruţi 

fotografija i zanimanje kako bismo se bolje upoznali kao kolege muzealci... 



D. Petković je najavio Muzejsku olimpijadu prigodom Međunarodnog dana muzeja u 

Vinkovcima, predloţio da Gradski muzej u Vinkovcima bude domaćin sljedeće skupštine 

obzirom da obiljeţava 65 godina postojanja, te je kanidirao Gradski muzej u Vinkovcima za 

sjedište MUIH-a sljedeće četiri godine nakon više od 30 godina. 

M. Radić je predloţio jednodnevnu stručnu ekskurziju u Pečuh, koncem rujna u 

organizaciji Muzeja Slavonije u Osijeku. S. Lučevnjak i M. G. Ivanković su predloţili 

pripremu realizacije višednevne stručne ekskurzije u Rumunjsku i Bugarsku u doglednom 

vremenu. 

Svi su prijedlozi jednoglasno usvojeni. 

T.5. 

M. Ţebčević Matić je izvjestila skupštinu o problemima muzeja u Belišću koji već neko 

vrijeme nemaju zaposlenog niti jednog stručnog djelatnika. Pročitano je pismo Grada Belišća 

kao odgovor na zamolbu o elaboriranju situacije nakon čega je otvorena rasprava u ţelji da 

skupština iskristalizira zajednički stav kojim bi mogla pomoći daljnjoj sudbini muzeja u 

Belišću. M. Radić izraţava bojazan nad sudbinom muzeja Belišće koja podsjeća na onu 

muzeja u Valpovu od prije nekog vremena kada je građa propala. B. Balen smatra da se sa 

ovakvom situacijom treba upoznati Hrvatsko muzejsko vijeće i MDC, a R. Marić naglašava 

da treba naglasiti kako MUIH prati rješavanje situacije do najavljenog zapošljavanja 

djelatnika. Situacija je sloţenija jer je pravi vlasnik muzeja Belišće d.d. koji je ugovorom 

samo dao na upravljanje zbirke i muzej gradu Belišće. B. Pešut predlaţe da se sugerira gradu 

Belišće da imenuje osobu koja će biti zaduţena za sigurnost zbirke dok se ne zaposli 

djelatnik. B. Balen smatra da to nije dovoljno i da treba inzistirati na zapošljavanju stručnog 

djelatnika. M. Radić smatra da je slična situacija sa zbirkom u Orahovici u čije predstvljanje 

javnosti je uloţena velika sredstva drţave, ali također nemaju stručnu osobu. H. Goricke 

Lukić smatra da je MUIH koji ne raspolaţe nikakvim mehanizmima nemoćan, nego treba 

Ministrarstavo kulture ili MDC ustrojiti mehanizam povremene kontrole u interesu muzeja i 

grada Belišća. S. Lučevnjak smatra da treba razjasniti čiji je zapravo prostor muzeja a čiji 

fundus, trebalo bi vidjeti Ugovor o upravljanju. B. Balen smtara da trebamo zamoliti MDC da 

sloţi komisiju koja će sve to izvidjeti. K. Marić i D. Tomšik Krmpotić smatraju da taj posao 

treba odraditi Ministarstvo kulture i to pravna sluţba jer imaju instrumente za svako danje 

djelovanje. 

K. Marić spominje još jedan naslijeđeni problem – prodaju suvenira spominjući primjer 

Gradskog muzeja u Vinkovcima kojemu je inspekcija Drţavne revizije zabranila maloprodaju 

vlastitih suvenira. Obratili su se Ministarstvu kulture i još nisu dobili odgovor. Zakon o 

trgovini ne dozvoljava prodaju suvenira niti tiskanih proizvoda, publikacija muzejima nego 

dioničkim ili trgovačkim društvima. Apelira da MUIH zamoli Ministarstvo da se izjasni o 

ovom problemu, odnosno da riješi problem. M. Ţebčević Matić predlaţe da skupština MUIH-

a predloţi Ministarstvu kulture tumačenje zakona i uputstva. 

Prijedlozi su jednoglasno usvojeni. 



T.6. 

Predstvaljene su molbe za sljedeće članovi  

Iva Bosnić (Zavičajni muzej Slatina), Sanja Sambol, Andrea Šimičić (MSO), Vedran 

Mesarić, Ana Kneţević, Zlatko Škuljević (Arheološki muzej u Osijeku), Krešimir Šokčević 

(Muzej Grada Iloka) koji su podnijeli molbu za člasntvio u MUIHu. Svi su jednoglasno 

prihvaćeni. 

T.7.  

Obzirom na dugotrajnu i tešku bolest kolege Stjepana Jozića, ravnatelja Gradskog muzeja 

u Vinkovcima, članovi MUIH-a napisali su zajedničko pismo podrške uz ţelje za brzo 

ozdravljenje priloţivši duhoviti crteţ mr. art P. Golla. 

Za vrijeme odrţavanja Skupštine stigla je vijest o imenovanju G. M. Ivankovića za 

ravnatelja Muzeja Slavonije u Osijeku umjesto M. Radića. M. Ţebčević Matić zahvaljuje se u 

ime svih članova kolegi Radiću kao dosadašnjem ravnatelju na spremnosti za pomoć rada 

Muzejske udruge istočne Hrvatske i čestita kolegi Ivankoviću. M. Šperanda kao ravnateljica 

Gradskog muzeja Poţega - sjedišta MUIH-a, čestita Galeriji umjetnina Slavonski Brod na 

obljetnici 15 godina postojanja sa prigodnim poklonima. Slijede razmjene publikacija i 

darova. Skupština je završena u predviđenom roku.  

 

Predsjednica MUIH-a 

                                                                                                               Maja Ţebčević Matić 


